

NEWSLETTER

March 2024



Dear Constituents

As the winter begins to fade away we look ahead to the brighter days that Spring brings with it. There is a lot to look forward to, thanks in part to how the government is building more homes, a better health care system, and improving connectivity in communities right across the country.

We've signed agreements with more than 60 rural communities to cut red tape and fast-track the construction of more than 51,000 new homes – so more Canadians can afford to work and live in the communities they were raised in.

We're bringing high-speed internet to underserved rural and Indigenous communities across the country. That includes communities right here in Nipissing-Timiskaming. Last month, I announced a \$1-million investment through FedNor to increase access to broadband internet within our region through Blue Sky Net.

And to ensure that all Canadians get access to the quality health care they deserve we've made doctors and nurses who practice in rural and remote communities eligible for either \$30,000 or \$60,000 in federal loan forgiveness.

We're focused on building affordable homes and a better health care system – for everyone.

Below are some of the latest highlights:



Supporting Canadian Beer



Capping the excise duty increase for the next two years.



Cutting excise taxes in half for small craft breweries.

ALCOHOL EXCISE DUTY RELIEF

The federal government is delivering thousands of dollars in alcohol excise duty relief to Canadian businesses, particularly local craft breweries.

The government's economic plan is creating more jobs and building an economy that works for everyone. [More](#)

Budget 2024 is on April 16!



BUDGET 2024 IS COMING

The Honourable Chrystia Freeland, Deputy Prime Minister and Minister of Finance, will present Budget 2024 in the House of Commons Tuesday April 16, 2024, at approximately 4:00 p.m. ET. [More](#)

Helping bring business back to Main Street!

Funding is available to **strengthen small businesses** in our communities.

APPLY TODAY

MY MAIN STREET
MA RUE PRINCIPALE

FedDev Ontario

Canada

BUSINESS SUSTAINABILITY PROGRAM

For the first time, to align with the strengthened Federal Sustainable Development Act, the scope of the 2022 to 2026 Federal Sustainable Development Strategy (FSDS) encompasses all three dimensions of sustainable development—social, economic and environmental. [More](#)

IMPROVING HEALTH CARE FOR CANADIANS!

Canadians shouldn't have to choose between paying their bills and taking care of their health.

That's why we're investing in stronger health care for you and your families. Recently, we announced historic Pharmacare legislation and took a big step toward getting everyone the care they need – when they need it.

This plan starts with free coverage for contraception and diabetes medications:

- It will support nine million Canadian women,
- And it will include diabetes coverage for 3.7 million Canadians.

We believe that everyone deserves quality care, no matter how much they make.

UPCOMING COMMUNITY EVENTS



**Mar
26**

BOOK BINGO

It's time for Book Bingo! Tuesday March 26 from 6-7PM in the Mezzanine Room of the North Bay Public Library. Come on out and see if you win! This is a family friendly event. [More](#)



**Mar
28**

RCAF CENTENNIAL FLAG RAISING CEREMONY

There will be a flag raising ceremony and proclamation to mark the Royal Canadian Air Force (RCAF) Centennial on Thurs, March 28, 2024, at 10:00 a.m. at the North Bay City Hall. Mayor Peter Chirico along with members of 22 Wing/Canadian Forces Base North Bay will be taking part in the flag raising ceremony marking this important milestone. [More](#)



**Mar
30**

WINTER MARKET-RIVERSIDE FARMER'S MARKET

There will be a Winter Market on Saturday, March 30 from 8am-Noon at Riverside Place in New Liskeard. If you are looking for farm-fresh produce, local meat, fresh baked goods, as well as handmade crafts, and local artwork, the Riverside Farmers' Market is the place to go! [More](#)



**Mar
30**

EASTER HOP 2024

The New Liskeard BIA is hosting the 2024 Easter Hop Saturday, March 30th from 1-3pm. Visit participating stores to be entered into a draw for great prizes. [More](#)

Press Releases

GOVERNMENT OF CANADA INVESTING \$809,000 TO SUPPORT MINING INNOVATION IN NORTH BAY

Anthony announced an unconditionally repayable contribution of \$809,000 for Nexco Inc. to help with the development and production of new mining explosives technology.

[Read More](#)



CONSTITUENTS HAVE MORE ACCESS TO BENEFITS AND CREDITS THROUGH FREE TAX CLINICS

Anthony visited the Low Income People Involvement (L.I.P.I.) of Nipissing to announce a \$2335 investment from Community Volunteer Income Tax Program (CVITP) to run their tax clinic in 2024.

[Read More](#)



Press Releases

SUPPORTING THE ELECTRIC VEHICLE SUPPLY CHAIN IN NORTHERN ONTARIO

Anthony and MP Marc Serre announced that the Government of Canada is investing \$5 million to support the continued expansion of Electra Battery Materials Corporation's cobalt refinery in North Cobalt.

[Read More](#)



Important news and notes from Parliament Hill

Women Entrepreneurship Strategy

The full and equal participation of women in the economy is not just the right thing to do; it's the smart thing to do.

Studies show that by advancing gender equality and women's participation in the economy, Canada could add up to \$150 billion in GDP. Only 17% of Canadian small and medium-sized businesses are owned by women, and the Government of Canada is working to change that.

The government is advancing women's economic empowerment with the first ever Women Entrepreneurship Strategy (WES), representing nearly \$7 billion in investments and commitments. The WES aims to increase women-owned businesses' access to the financing, networks and expertise they need to start up, scale up and access new markets.

The Government of Canada is taking concrete steps to build a more inclusive economy that works for everyone. This means breaking down the barriers women face in accessing the financing, mentorship and networks they need to start and grow a business.

[Read More](#)

Passport information!

A friendly reminder!

Here's what you need to know about passports and travelling abroad.



- ✓ You can pick up passport applications at the office in North Bay at 375 Main Street West, or in Temiskaming Shores at 17 Wellington Street North.
- ✓ Constituents can take their filled-out applications to Service Canada in North Bay, located at 107 Shirreff Ave suite 102, P1B 7K8, and in New Liskeard at 280 Armstrong St North, POJ 1P0.
- ✓ By taking it to Service Canada, constituents are now able to get certified copies of their documents, while experienced Service Canada personnel check over the application. Service Canada will also mail out your passport to the processing centre the same day.
- ✓ The average processing time to receive your passport is approximately 20 business days plus Canada Post delivery time.
- ✓ For those wishing to renew an adult passport, you have 15 years from the original issue date to apply for a renewed passport.
- ✓ We encourage constituents to apply for their passport well in advance of their scheduled trip in case of any delays.
- ✓ How to apply for an adult passport in Canada :
<https://www.canada.ca/en/immigration-refugees-citizenship/services/canadian-passports/renew-adult-passport.html>

BULLETIN

Mars 2024



Chers concitoyens

L'hiver commence à s'estomper pour laisser place aux jours plus ensoleillés du printemps. Beaucoup de nouveautés sont prévues, comme les logements que construit le gouvernement, un système de santé amélioré et une meilleure connectivité dans les collectivités partout au pays.

Nous avons signé des accords avec plus de 60 collectivités rurales pour réduire les formalités administratives et accélérer la construction de plus de 51 000 logements, afin qu'un plus grand nombre de Canadiens et Canadiennes puissent travailler et vivre dans les collectivités où ils ont grandi.

Nous donnerons accès à Internet haute vitesse aux collectivités rurales et autochtones mal desservies dans l'ensemble le pays, y compris aux collectivités ici même dans Nipissing–Timiskaming. Le mois dernier, j'ai annoncé un investissement d'un million de dollars par l'entremise de FedNor pour accroître l'accès à Internet haute vitesse dans votre région grâce à Blue Sky Net.

Pour nous assurer que les Canadiens et Canadiennes ont accès aux soins de qualité qu'il leur faut, les membres du personnel médical et infirmier qui exercent leurs activités dans des collectivités rurales et éloignées auront droit à une remise de prêts du gouvernement fédéral de 30 000 \$ ou 60 000 \$.

Nous nous efforçons de bâtir des logements abordables et un meilleur système de soins de santé pour tout le monde.

Voici quelques-uns des faits saillants récents :



Nous soutenons les bières canadiennes



Nous plafonnons l'augmentation des droits d'accise pour les deux prochaines années.



Nous réduisons de moitié la taxe pour les petites brasseries artisanales.

EXONÉRATION DU DROIT D'ACCISE SUR L'ALCOOL

Le gouvernement fédéral offre des milliers de dollars en exonération du droit d'accise sur l'alcool aux entreprises canadiennes, en particulier aux brasseries artisanales locales.

Le plan économique du gouvernement crée des emplois et bâtit une économie qui fonctionne pour tout le monde. [Suite](#)

Le budget de 2024 sera présenté le 16 avril!



PUBLICATION IMMINENTE DU BUDGET DE 2024

L'honorable Chrystia Freeland, vice-première ministre et ministre des Finances, présentera le budget de 2024 à la Chambre des communes le mardi 16 avril 2024 vers 16 h (HE). [Suite](#)

Nous voulons aider les entreprises à grandir !

Des fonds sont disponibles
pour **renforcer les petites
entreprises** dans nos
communautés.

**POSTULEZ
AUJOURD'HUI**

MY MAIN STREET
MA RUE PRINCIPALE

FedDev Ontario

Canada

IPROGRAMME DE VIABILITÉ DES ACTIVITÉS

Pour la première fois, en harmonie avec la Loi fédérale sur le développement durable renforcée, la portée de la Stratégie fédérale de développement durable (SFDD) de 2022 à 2026 englobe les trois dimensions du développement durable : sociale, économique et environnementale. [Suite](#)

AMÉLIORER LES SOINS DE SANTÉ POUR TOUTE LA POPULATION CANADIENNE!

Personne ne devrait avoir à choisir entre prendre soin de sa santé et payer ses factures.

C'est pourquoi nous investissons pour améliorer les soins, tant pour vous que pour votre famille. Récemment, nous avons annoncé un projet de loi sans précédent sur l'assurance-médicaments. Nous avons fait des progrès importants pour prodiguer à tous et à toutes les soins nécessaires au moment opportun.

Ce régime prévoit une couverture gratuite pour la contraception et les médicaments contre le diabète :

- Neuf millions de femmes en profiteront.
- En outre, 3,7 millions de Canadiens et Canadiennes souffrant du diabète seront couverts par le régime.

Nous croyons que le revenu d'une personne ne devrait pas déterminer la qualité des soins qu'elle reçoit.

ÉVÉNEMENTS COMMUNAUTAIRES À VENIR



BINGO LITTÉRAIRE

C'est l'heure du bingo littéraire! Il aura lieu le mardi 26 mars de 18 h à 19 h dans la salle de la mezzanine de la bibliothèque publique de North Bay. Venez y faire un tour pour tenter votre chance! Cet événement convient à toute la famille. [Suite](#)



CÉRÉMONIE DE LEVER DES COULEURS DE L'AVIATION ROYALE CANADIENNE

Il y aura une cérémonie de lever des couleurs et une proclamation pour souligner le centenaire de l'Aviation royale canadienne le jeudi 28 mars 2024 à 10 h, à l'hôtel de ville de North Bay. Le maire Peter Chirico, ainsi que des membres de la 22e Escadre de la base des Forces canadiennes North Bay, participeront à la cérémonie marquant cette étape importante. [Suite](#)



MARCHÉ FERMIER D'HIVER À RIVERSIDE

Il y aura un marché d'hiver le samedi 30 mars de 8 h à midi à Riverside Place, à New Liskeard. Si vous recherchez des produits frais de la ferme, de la viande locale, des produits de boulangerie directement sortis du four ainsi que des objets artisanaux et des œuvres d'art locales, vous devez aller au marché fermier de Riverside! [Suite](#)



EASTER HOP 2024

New Liskeard BIA organise l'activité Easter Hop 2024 le samedi 30 mars, de 13 h à 15 h. Visitez les magasins participants pour vous inscrire à un tirage et courir la chance de gagner de superbes prix. [Suite](#)

Communiqués de presse

LE GOUVERNEMENT DU CANADA INVESTIT 809 000 \$ POUR SOUTENIR L'INNOVATION DANS LE SECTEUR MINIER À NORTH BAY

Anthony a annoncé une contribution remboursable sans condition de 809 000 \$ à Nexco Inc. pour aider l'entreprise à concevoir et à produire une nouvelle technologie d'explosifs miniers.

[En savoir plus](#)



LES COMPTOIRS D'IMPÔTS GRATUITS AMÉLIORENT L'ACCÈS AUX PRESTATIONS ET AUX CRÉDITS POUR LA POPULATION

Anthony a visité l'organisme Concertation pour gens à faible revenu à Nipissing pour lui annoncer que le Programme communautaire des bénévoles en matière d'impôt lui offre 2 335 \$ pour l'exploitation de son comptoir d'impôts en 2024.

[En savoir plus](#)



Communiqués de presse

SOUTENIR LA CHAÎNE D'APPROVISIONNEMENT DES VÉHICULES ÉLECTRIQUES DANS LE NORD DE L'ONTARIO

Anthony et le député Marc Serre ont annoncé un investissement de 5 millions de dollars du gouvernement du Canada pour soutenir la poursuite des travaux d'agrandissement de l'affinerie de cobalt d'Electra Battery Materials Corporation à North Cobalt.

[En savoir plus](#)



Nouvelles et notes importantes de la Colline du Parlement

Stratégie pour les femmes en entrepreneuriat

Favoriser la participation pleine et égale des femmes à l'économie n'est pas seulement la bonne chose à faire, mais également la plus judicieuse.

Des études montrent qu'en favorisant l'équité entre les sexes et la participation économique des femmes à l'économie, le Canada pourrait ajouter jusqu'à 150 milliards de dollars au PIB. Seulement 17 % des petites et moyennes entreprises canadiennes appartiennent à des femmes, mais le gouvernement s'efforce d'accroître ce pourcentage.

Le gouvernement favorise l'autonomisation économique des femmes au moyen de la toute première Stratégie pour les femmes en entrepreneuriat (SFE), représentant près de 7 milliards de dollars en investissements et engagements. La SFE vise à améliorer l'accès des entreprises dirigées par des femmes au financement, à des réseaux et à l'expertise dont elles ont besoin pour démarrer, prendre de l'expansion et accéder à de nouveaux marchés.

Le gouvernement du Canada prend des mesures concrètes pour établir une économie plus inclusive dans laquelle tout le monde y trouve son compte. Pour y arriver, il faut aplanir les obstacles se dressant devant les femmes qui cherchent à obtenir le financement, le mentorat et l'accès aux réseaux dont elles ont besoin pour lancer une entreprise et la faire croître.

[En savoir plus](#)

Informations de votre passeport

Un rappel amical!

Voici ce que vous devez savoir sur les passeports et les voyages à l'étranger.



- ✓ Vous pouvez récupérer les demandes de passeport au bureau de North Bay au 375, rue Main Ouest, ou à Temiskaming Shores au 17, rue Wellington Nord.
- ✓ Les électeurs peuvent présenter leur demande remplie à Service Canada à North Bay, au 107, avenue Shirreff, bureau 102, P1B 7K8, et à New Liskeard, au 280, rue Armstrong Nord, P0J 1P0.
- ✓ En s'adressant à Service Canada, les électeurs peuvent maintenant obtenir des copies certifiées de leurs documents, tandis que le personnel expérimenté de Service Canada vérifie la demande. Service Canada enverra également votre passeport par la poste au centre de traitement le jour même.
- ✓ Le délai de traitement moyen pour recevoir votre passeport est d'environ 20 jours ouvrables plus le délai de livraison de Postes Canada.
- ✓ Pour ceux qui souhaitent renouveler un passeport adulte, vous avez 15 ans à compter de la date de délivrance initiale pour demander un passeport renouvelé.
- ✓ Nous encourageons les électeurs à demander leur passeport bien avant leur voyage prévu en cas de retard.
- ✓ Comment faire une demande de passeport pour adulte au Canada : <https://www.canada.ca/fr/immigration-refugees-citizenship/services/canadian-passports/renew-adult-passport.html>